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HerÊdyrkerÊkrigsveteranerÊenÊnødvendigÊhobby 

Motorcykelklubben 
på Kohøjvej forveks-
les af mange med en 
rockerborg. Den mis-
forståelse manes i 
jorden af formanden 
for veteranerne  
Henrik Jensen, th, og 
Tim Nielsen. 
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Foto: Per Hammel 

 

PåÊplakaten 

GivÊenÊhåndÊ 
tilÊbyfesten 

Side 4 
 

NyÊstrukturÊ 
iÊSGIF 
Side 7 

LøbÊforÊcancer 
Side 20 

 
SpritnytÊudstyrÊ

tilÊFitness 
Side 21  

 

 

NæsteÊnummer 

Udgivelses-
datoen 
erÊuvis 

Månedens virksomhed 

BeslagsmedÊiÊtoÊgenerationer 
Beslagsmed Søren 
Gerner kender hver 
en hest og dens sko-
størrelse i miles om-
kreds.  
Han forstår dyrenes 
sind og særpræg og 
evner at vinde deres 
fortrolighed på kort 
tid.  
Han er en velkom-
men gæst i stalde og 
på rideskoler, hvor 
både heste og ryttere 
sætter pris på hans 
besøg.  
Nu er det datteren 
Julies tur til at gøre 
ham kunsten efter. 

           Side 8-11 
 

Foto: Julie Gerner 
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SengeløseÊNyt 
Midtervej 15, Sengeløse, 2630 Taastrup 
Email: avisen@sengeloese.dk 
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Per Hammel, ansvar for økonomi og annoncer, 
 tlf.: 40 53 33 71 
Susanne Hjortlund, journalist, tlf.: 40 64 60 60 
 
Kaj Lykke Christensen, kasserer. 
 
Oplag: 1.300. Husstandsomdeles i Sengeløse sogn  
 
Næste udgivelse er uvis 
Al henvendelse til Per Hammel 
 
LæsÊSengeløseÊNytÊpåÊwww.sengeloese.dk 

Tryk: Degn Grafisk A/S 

 
Sengeløse Gymnastik og Idrætsforening 
Spangåvej 9-11 
Sengeløse 
2630 Tasastrup 
 
 
 
Hovedformand  Gitte Malling Buur  40992503 

Hovedkasserer   Jeanette Truller Wolstrup  30305150 

Fodbold      Jeppe Hansen   60409019 

Sengeløse Idræt  Tina Hjortsø   26843616 

Volleyball       Morten Væver   20649127 

Cafeteriet       Uffe Wolstrup   40527091 

 
 

SengeløseÊHallensÊCafeteriaÊSpangåvejÊ9 
 

SGIFÊKlublokale 
SpangåvejÊ10Ê(SengeløseÊSkoleÊGl.ÊTandklinik) 

HjemmesideÊwww.sengeloese.dk.sgif 

 

Sengeløse Bylaug 
 
Formand Per Hammel  
Tlf. 40 53 33 71 
kontakt@sengeløsebylaug.dk 

Sengeløse Badminton  
Tennis og Fitness 
 
 
Formand: Gitte Sandstrøm Tlf.: 28 91 29 74 
E-mail: sbtf@sbtf.dk  

HjemmesideÊÊwww.sbtf.dk 

 

Klinik for fodterapi 
  

v/ Trine Pehrson 
Statsautoriseret fodterapeut 
 

Åbent efter aftale mandag og fredag  
 

Tlf.: 3031 3622  
 

Hultoften 7, Sengeløse, 2630 Taastrup 

Havemand m/k søges snarest til min-
dre villahave. Opgaver efter aftale. 
Henvendelse til: 
Per Kvistgaard 
Midtervej 11 
Tlf. 29 44 30 19 

HavemandÊsøges 

 2621 5095 

Jan Boholdt 
Kirkestien 14,  

garagen ved vejen 
2630  Taastrup 

Sengeløse Bylaug afholder sankthansbål 
i Naturparken den 23. juni. Pladsen åbner 
kl. 19, og det vil være muligt at grille.  
Mere i næste udgave af Sengeløse Nyt. 
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Af Susanne Tholstrup 
 
Thomas Hopp, fjernvarmedi-
rektør i Høje-Taastrup ind-
rømmer det blankt:  
“Vi ved godt, at folk ikke er 
super-imponerede over, at vi 
har sagt, at lige om lidt er vi 
færdige, og så trækker fjern-
varmen alligevel ud. Det er 
heller ikke tilfredsstillende.” 
“Men nu prøver vi at være 
lidt mere konservative i  
vores udmeldinger, tilføjer 
han med henvisning til den 
seneste plan for udrulningen 
af fjernvarmen i Sengeløse 
Øst; den såkaldte fase 2. 
 
TurbulentÊstart 
Udtalelsen kommer efter en 
turbulent start i Sengeløse 
Vest, hvor forsinkelserne har 
stået i kø. 
“Der er ikke andet at sige til 
det, end at vi har haft en 
yderligere entreprenør ud-
over den faste til at arbejde 
for os af hensyn til tidspla-
nen. Derudover stod vi over 
for at skulle udbyde vores 
entreprenøropgaver, det er 
lovbestemt, både grave- og 
smedearbejder. I den forbin-
delse valgte vi at sige, at 
de nuværende entreprenører 
skulle gøre Vest færdig, og 
så måtte nye entreprenører 
fortsætte i Øst, når udbuddet 
var afsluttet, og der var ind-
gået nye kontrakter.  
 
Men I er jo vant til at grave i 
offentlig vej og lægge fjern-
varmerør ned i kommunen?” 
 
 “Jo, vi har samlet erfaringer 
i en årrække, men her har der 
været nogle lærepenge at 
samle op på. I Sengeløse har 
det taget længere tid, end vi 
havde beregnet, og tilbuds-

processen for den sidste del 
trak en smule ud.” 
 
Hvor stor er forsinkelsen i 
Sengeløse Øst i forhold til 
den oprindelige plan? 
 
“I den tale, jeg stod og holdt 
på Sengeløse Skole om an-
lægsarbejderne i Øst, sagde 
jeg, at vi ville starte ultimo 
2025. Så her er vi forsinkede 
i omkring et halvt år.” 
 
FærreÊtilmeldteÊiÊØst 
Thomas Hopp oplyser, at der 
i etape Øst er i alt 273 boli-
ger, men heraf har nogen 
etableret andre energiformer 
end naturgas. Når de trækkes 
fra, er der 217 gaskunder, 
som vil kunne tilmelde sig 
fjernvarme. 182 boliger er 
tilmeldt. Det giver en tilmel-
dingsprocent på 84 til trods 
for, at gasprisen er raslet ned 
i tilmeldingsperioden.  
I første etape i Vest var til-
meldingsprocenten 91 pro-
cent blandt 265 potentielle 
kunder. De tilmeldte sig, 
mens gasprisen var på sit 
højeste. 
“Vi har kun haft en håndfuld 
kunder i Øst, som er sprunget 
fra aftalen om fjernvarme. 
Og en tilmeldingsprocent på 
84 kan absolut gå. Faktisk 
ligger det højt i forhold til, 
hvad vi ser andre steder,” 
oplyser fjernvarmedirektø-
ren. 
Beboerne i den nordlige del 
af sognet vil få informations-
materiale tilsendt i slutningen 
af 2026 og med en frist for 
tilmelding på fem til seks 
måneder. Gravearbejdet vil 
her starte i slutningen af 2027 
eller begyndelsen af 2028, 
lyder den nyeste prognose. 
Endnu har Høje-Taastrup 

Fjernvarme ikke beregnet, 
hvor mange potentielle kun-
der, der bor i Nord, oplyser 
han videre.  
 
Hvad mangler der i jeres 
samling af erfaringer for at 
blive mere præcise i jeres 
udmeldinger? 
 
“Et godt spørgsmål. Der kan 
altid opstå noget uforudset i 
et projekt af den størrelse. 
Så vi skal være mere præcise 
i vores tidsplan. Og så skal  
vi kommunikere mere, når 
der opstår ændringer i tids-
planen,” siger Thomas Hopp.                                                 
 

FjernvarmedirektørensÊbekendelser  

Direktør for Høje-Taastrup Fjernvarme Thomas Hopp bekla-
ger de mange forsinkelser med udrulningen af fjernvarmen i 
Sengeløse. Han håber på bedre planlægning i de næste eta-
per. Foto: PR-foto 

 

Redaktøren har ordet 
Jeg takker af, men ønsker bladet god vind fremover 

GrundetÊuenighedÊomÊledelsenÊafÊbladetÊsigerÊjegÊmangeÊtakÊforÊdenneÊgang.ÊDetÊharÊ
væretÊenÊfornøjelseÊatÊudvikleÊavisenÊsammenÊmedÊredaktionen.ÊMenÊnuÊerÊdetÊpludse-
ligtÊikkeÊÊlængereÊenÊopgave,ÊjegÊkanÊellerÊvilÊtageÊpåÊmig.Ê 
De bedste hilsner Susanne Tholstrup 

84 
pct. af beboerne i  
Sengeløse Øst har  
tilmeldt sig fjern- 
varmen. I Vest var 

andelen 91 pct. 
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Vores allesammens byfest bygger på fællesskab og frivillighed. 

Af Ditte Jensen 
Fotos: Tina Hjortsø 
 
Sengeløse Byfest fylder 40 år 
i år -fire årtier med musik, 
hoppeborg, fadøl, kanoer i 
gadekæret og glade menne-
sker i alle aldre. Men byfe-
sten er meget mere end en 
årlig fejring: Den er et udtryk 
for noget, der ligger dybt i 
vores lille by: sammenhold, 
tradition og frivillighed. 
Selv om festdagen er kulmi-
nationen, er det i virkelighe-
den alt det, der sker før, som 
gør byfesten helt særlig. I en 
lille landsby som vores er 
byfesten nemlig ikke bare et 
endags-arrangement -det er et 
samlingspunkt og et fælles 
projekt. Bag flagene, boder-
ne, scenen og aktiviteterne 
står en lang række frivillige - 
både gamle kendinge og nye 
kræfter, som hver især bidra-
ger med tid, energi og godt 
humør. For i Sengeløse ved 
vi godt, at hvis man vil nyde, 
må man også yde. Og måske 
er det netop det, der gør fe-
sten så givende -for selv en 
lille indsats bliver til noget 
stort, når vi løfter i flok. Og 
det regner aldrig til byfesten 
… det er i hvert fald ikke det, 
man husker, når man tænker 
tilbage! 
 
EnÊfestÊmedÊrødder  
Byfesten blev født ud af øn-
sket om at samle byen og 
skabe en tradition, der kunne 
bringe folk sammen på tværs 
af alder, vejnavne og hver-
dag. Gennem årene har byfe-
sten udviklet sig, nye tiltag er 
kommet til, og gamle klassi-
kere har fået nyt liv. Men én 
ting har aldrig ændret sig: 
Den bliver kun til virkelighed 

takket være de mange frivilli-
ge. Nogle af dem har været 
med næsten fra begyndelsen, 
heriblandt ildsjæle som John 
Jørgensen og Katja Hammel, 
der år efter år har lagt utallige 
timer i at planlægge, bygge 
op, rydde op og sørge for, at 
det hele kører. Deres engage-
ment har ikke bare holdt fe-
sten i live - det har været 
fundamentet for den. 
”Vi startede byfesten, fordi vi 
manglede noget, der samlede 
byen. Dengang var det hele 
lidt mindre organiseret end 
nu, men ideen var den sam-
me: at skabe et sted, hvor alle 
kunne mødes, baseret på fri-
villighed,” fortæller John 
Jørgensen, som har været 
med til at starte byfesten op.  
Han har stået bag utallige 
frivillige projekter gennem 
årene - fra loppemarkeder til 
renovering af gadekæret.  
”En ting er helt sikkert, der er 
ikke noget arrangement uden 

den frivillige indsats,” siger 
han og understreger, at han 
aldrig har stået alene:  
”Det hele har altid været bå-
ret af fællesskab. Jeg har må-
ske sat noget i gang, men det 
er gjort sammen med andre.” 
John indrømmer, at det til 
tider er ”øretævernes holde-
plads” at være den, der orga-
niserer og tager ansvar -men 
gevinsten er stor:  
”Folk er glade. Der er en 
særlig ånd omkring byfesten, 
som er svær at beskrive. Det 
er bare det bedste i Sengeløse 
-og vi var i øvrigt først med 
en byfest, før de andre byer i 
nærheden kom i gang.” 
 
UdÊafÊhuset 
Han har svært ved at forklare 
præcist, hvorfor han bruger 
så mange timer på frivilligt 
arbejde.  
”Måske handler det bare om, 
at jeg interesserer mig for 
byen.” 
Hans kone Nete indskyder 
med et grin, at ”han gør det 
for at slippe væk hjemmefra”. 
Men det bliver sagt med et 
glimt i øjet, for Nete har selv 
leveret mange frivillige timer 
gennem tiden.   
”De fleste frivillige stiller op 
igen og igen, fordi det er 
sjovt,” siger John. Det er ikke 
svært at finde folk, der gerne 
vil stå i en bod eller i baren - 
rent faktisk kan det nogle 
gange være svært at få plads 

til de nye, fordi de ”gamle” 
gerne vil stå der igen. Men 
det er vigtigt at få nye kræfter 
ind - og til dem, der aldrig 
har prøvet at være frivillige, 
vil jeg bare sige: Prøv det! Få 
den oplevelse. Kom og mærk 
stemningen. Mange tror, at 
Sengeløse er indspist, men 
som frivillig bliver man taget 
imod med åbne arme, og man 
bliver hurtigt integreret i by-
en.  
Når han bliver spurgt, hvad 
der har været sjovest i de 40 
år, lyder svaret:  
”Det er umuligt at vælge -
men én ting jeg husker tyde-
ligt, var dengang en dame på 
ca. 80 år uden ben blev løftet 
op i svævebanen over gade-
kæret, så hun også kunne 
prøve. Det siger noget om 
ånden i byen -at alle skal 
kunne være med.” 
 
FestÊudenÊballade 
Katja Hammel fortæller: 
”Byfesten er blevet en del af 

Der går masser af arbejde forud for byfesten - her opsætning af telte og boder dagen før. 

“ En lille ind-
sats bliver til 
noget stort, 
når vi løfter i 
flok.” 

FællesskabetsÊfestÊfylderÊ40 



5 

 

vores DNA her i Sengeløse. 
Jeg tror ikke, jeg har misset 
et eneste år siden 1988, og 
jeg bliver stadig rørt, når jeg 
ser, hvor mange der bakker 
op. Det er superfestligt at 
stå i baren, og der opstår 
altid venskabelige dyster 
om, hvilken bar, der sælger 
mest.”  
”Byfesten er primitiv, men 
superhyggelig. Og så er den 
fredelig -der har aldrig rig-
tig været ballade. Vores 
byfest, den KAN bare no-
get. Det siger de også i de 
nærliggende byer.”  
 
FrivillighedÊiÊgenerationer  
En af de engagerede ildsjæ-
le de senere år er Tina 
Hjortsø, formand for Senge-
løse Idræt og næstformand i 
SGIF. Hun står bag en lang 
række boder, heriblandt 
slikboden, vaffelbod, sjov 
kaffe, fiskedam og ansigts-
maling. 
”For mig handler det om at 
give noget tilbage til byen. 
Jeg har selv som barn og 
ung haft mange festlige 
timer med sjov og fælles-
skab omkring gadekæret 
ved byfesten. Derudover er 
det jo også bare virkelig 
sjovt at være med,” siger 
Tina.  
”Det bedste ved byfesten er 
at se hele byen samlet: Børn 
med slikkepinde i hånden, 
forældre med en kop sjov 
kaffe og alle de frivillige, 
der knokler sammen og 
samtidig har det stor-
hyggeligt. Det er det hele 
værd.” 
PointsÊpåÊkontoen 
Truller Wolstrup, endnu en 
garvet frivillig, siger det 
sådan:  
”Jeg tænker på det som at 
sætte point ind på frivillig-
hedskontoen: Man giver 
lidt, og så får hele byen en 
masse igen. Hver gang no-
gen siger ja til at være fri-
villig, betyder det mere, end 
man måske aner. Det er et 
valg om at bruge sin tid og 
sine kræfter på noget, der 
skaber værdi for andre -og 
det gør en forskel, som ikke 
kan måles i timer alene.” 
Der er mange flere end de 
ovenfor citerede, som har 
været med til at stable byfe-
sten på benene i årtier. In-
gen nævnt, ingen glemt. 
Men sikkert er det, at de alle 
har været med til at holde 
liv i en tradition, der i den 

grad styrker fællesskabet i 
byen.  
 
NyeÊkræfter,ÊsammeÊånd  
I de senere år er der også 
kommet nye kræfter til -
som Theresa og Sergei Ka-
ryagin og Ditte og Klaus 
Bavngaard. De er tilflyttere 
til byen og oplever arbejdet 
som frivillig som en fanta-
stisk måde at blive en del af 
byen på. 
”Som tilflyttere var det lidt 
overvældende i starten -man 
kender jo ikke nogen. Men 
at være med til byfesten har 
været den perfekte måde at 
lære folk at kende. Man 
føler sig hurtigt som en del 
af noget større,” fortæller 
Theresa Karyagin. Hendes 
mand Sergei er enig:  
”Det er sjovt, hvor lidt der 
skal til: En time ved en bod, 
lidt planlægning -og så føler 
man sig som en del af byen. 
Vi har fået nye venner, gode 
grin og en fornemmelse af 
virkelig at høre til.” 
Ditte Bavngaard fortæller: 
”Det var faktisk lidt et til-
fælde, at vi kom med første 
gang, men vi blev hængen-
de. Man bliver taget så godt 
imod, og det er virkelig 
hyggeligt at være en del af 
holdet bag.” 
Og gemalen Klaus supple-
rer:  
”Som håndværker hjælper 
jeg blandt andet med at sæt-

te op og pille ned, og det 
gør jeg ikke alene. Jeg har 
samlet et lille hold af unge 
fra byen, som giver en hånd 
med, og det er jeg virkelig 
glad for. Det er fedt at mær-
ke, at vi gør det her sam-
men. Vi har fået mere ud af 
det, end vi havde forestillet 
os.” 
 
HvisÊalleÊyderÊlidtÊ…  
I Sengeløse har vi en slags 
uskreven aftale: Når alle 
yder lidt, kan vi alle nyde 
meget. Byfesten er et af de 

bedste eksempler på, hvor-
dan det virker i praksis. Det 
kræver ikke nødvendigvis 
mange timer. Nogle bager 
en kage, andre sætter telte 
op, står i baren, hjælper med 
oprydning, og tilsammen 
skaber det en oplevelse, der 
samler os som by. 
Som Tina Hjortsø siger: 
”Man bliver overrasket 
over, hvor lidt der egentlig 
skal til for at gøre en stor 
forskel. En time her, en kan-
de kaffe der, og pludselig 
står der en hel fest.” 
 
EnÊlevendeÊtraditionÊ 
Når festen i år endnu en 
gang løber af stablen, bliver 
det med både gensynsglæde 
og et kig tilbage på de man-
ge år, der er gået. Og måske 
med et lille skål til dem, der 
har trukket læsset gennem 
tiden -og til dem, der stille 
og roligt er ved at tage over. 
Uanset om man har været 
med i 40 år, 4 år eller for 
første gang i år, er én ting 
sikkert: Sengeløse Byfest er 
kun mulig, fordi vi løfter i 
flok. Og det er netop dét, 
der gør den så helt særlig. 
 
Har du lyst til at være 
med? Så hold øje med op-
slag på Facebook, hvor der 
løbende søges frivillige til 
at hjælpe. Der er altid 
plads til flere hænder og 
nye ideer! 

“For mig 
handler det 
om at give no-
get tilbage til 
byen. Jeg har 
selv som barn 
og ung haft 
mange festli-
ge timer ved 
byfesten.” 

Så er sporene efter byfesten fuldstændig væk - bortset fra et lille morgenmads-afterparty for the 
clean-dream-team! 
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BadmintonÊforÊbørnÊfraÊefteråret 
Af Susanne Hjortlund 
Foto: SBTF 
Fra efteråret bliver det igen 
muligt for børn at svinge 
badmintonketcheren i Senge-
løsehallen. Det er lykkedes 
SBTF at finde to dygtige 
trænere til at stå for trænin-
gen. 
”Vi er utroligt glade for at 
kunne fortælle, at vi fra den 
3. september 2025 får bad-
minton for børn tilbage i 
klubben,” fortæller Gitte 
Sandstrøm, formand for 
SBTF.  
 
PraktiskeÊoplysninger 
Undervisningen vil være for 
børn i alderen 8-12 år, og der 
er træning hver onsdag kl. 
16.30-18 i Sengeløse hallen. 
Det vil koste 500 kroner for 
en hel sæson. Ketcher kan 
lånes. 
Træningen af børneholdet 
ledes af to erfarne badmin-
tonspillere, René Henriksen 
og Christoffer Rimkjær. 
”De glæder sig til at lære 
børnene at spille badminton. 
SBTF er utrolig glade for, at 
de to har lyst til at være træ-
nere i klubben,” siger Gitte 
Sandstrøm.  
”Og så har vi Ninna Kryger 
fra SBTF’s bestyrelse på 
sidelinjen som back-up. Der-
med sikrer vi god og stabil 
undervisning hver onsdag.” 
 
Hold øje med SBTF’s hjem-
meside, når vi nærmer os Foto: René Henriksen (tv) og Christoffer Rimkjær (th) - efter en god gang badminton. 
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Tekst: Ditte Jensen 
Foto: Jette Sen 
 
Sengeløse Gymnastik- og 
Idrætsforening (SGIF) står 
foran en stor forandring. På 
generalforsamlingen for 2025 
har medlemmerne taget stil-
ling til et forslag om en ny, 
samlet organisering af for-
eningen. Ændringen skal 
styrke fællesskabet og gøre 
det både nemmere og sjovere 
at være en del af SGIF. 
 
FraÊ’demÊogÊos’ÊtilÊ’VI’ 
Baggrunden for forslaget er 
en række workshops i løbet 
af vinteren 2023, hvor med-
lemmer, frivillige og besty-
relsesrepræsentanter har sat 
ord på deres ønsker og udfor-
dringer. Et klart budskab er 
gået igen: Det skal være let-
tere at være frivillig, og SGIF 

skal i højere grad fungere 
som én samlet enhed -både 
administrativt og identitets-
mæssigt. 
Det nye forslag betyder, at 
SGIF fremover vil fungere 
under ét CVR-nummer og 
med ét fælles IT-system, en 
samlet bestyrelse og en fælles 
økonomi. Det skal ikke bare 
forenkle administrationen -
det skal frigive tid og energi 
til det, det hele handler om: 
idrætsaktiviteter, fællesskab 
og engagement. 
 
RespektÊforÊforskelligheden 
Den nye organisering betyder 
ikke, at forskelligheden 
blandt de mange sportsgrene 
og aktiviteter går tabt. 
Tværtimod!  
Under den nye struktur bliver 
der oprettet en række idræts-
udvalg, som hver især har 

ansvaret for deres egne akti-
viteter, fra planlægning og 
træneransættelser til med-
lemskontakt. 
Alle administrative opgaver -
som økonomi, bogføring, 
GDPR og medlemsregistre-
ring -samles i et nyt driftsud-
valg, der fungerer på tværs af 
foreningen. Derudover etab-
leres der også (fortsat) et 
cafeteriaudvalg og et festud-
valg, som står for henholds-
vis den daglige drift af cafe-

teriet og byens festlige tradi-
tioner. 
 
BestyrelsenÊsamlerÊtrådene 
Hvert udvalg vælger en re-
præsentant til bestyrelsen, og 
udvalgene med mere end 250 
medlemmer kan vælge to. 
Bestyrelsen består derudover 
af en formand, en kasserer, 
en daglig leder af cafeteriet 
samt to menige medlemmer, 
som vælges på generalfor-
samlingen. Den nye bestyrel-
se får ansvaret for de over-
ordnede rammer og strategi-
en for foreningens udvikling. 
 
FokusÊpåÊkerneopgaven 
Formålet med ændringerne er 
tydeligt: At styrke fællesska-
bet, skabe bedre rammer for 
frivilligheden og sikre, at 
SGIF’s ressourcer bliver 
brugt på idrætten, ikke på  
unødvendig administration. 
Den nye struktur træder i  
kraft straks efter generalfor-
samlingen i 2025, men med 
en overgangsperiode som 
skal bruges til at lukke arbej-
det i de gamle afdelinger ned.  
Med det nye forslag peger 
SGIF fremad -mod en for-
ening, der står stærkere sam-
men, og hvor det er både 
lettere og sjovere at være 
med.  

Ny struktur for fællesskab og fremtid. 

SGIF’s nye bestyrelse er fra 
nederst t.v.: Gitte Buur, Ditte 
Bavnsgaard, Tina Hjortsø og 
Jeppe Hansen. Øverst fra 
venstre: Ditte Jensen, Jette 
Sen, Theresa Karyagin og 
Truller Wolstrup. 

SGIFÊsamlerÊkræfterne 
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FarÊogÊdatter:ÊHestenesÊskomagere 

Tekst: Ditte Jensen 
 
Jernet syder, gnisterne 
springer, og tunge hesteben 
løftes dagligt i en kamp 
mod både tid og tyngde-
kraft. På Industribakken i 
Sengeløse gemmer sig Ger-
ners Beslagsmedje. Værk-
stedet er diskret, men inden 
for møder man ild, sved og 
præcision i et af Danmarks 
ældste og mest krævende 
håndværk. Her smedes ikke 
bare sko -her smedes tillid, 
tradition og fremtid. 
Ejer Søren Gerner kan i år 
fejre 25-års jubilæum som 
selvstændig beslagsmed. 
Han har drevet virksomhe-

den siden 2000. Virksomhe-
den startede i Ballerup, men 
flyttede til Sengeløse i 
2001. Her fandt familien et 
sted, der både havde plads 
til bolig og værksted og lå 
tæt på motorvejen. I dag 
dækker de hele Sjælland og 
har kunder, der har fulgt 
dem i over 20 år. 
Søren begyndte sin rejse i 
faget allerede i 1990’erne 
under en mester af den 
gamle skole. 
“Han var hård, men retfær-
dig,” fortæller Søren og 
fortsætter: 
“Jeg havde været i lære i én 
uge, da en jernflis sprang op 
og skar sener over i hånden. 

Jeg havde ikke engang skre-
vet under på lærekontrakten 
endnu, men der var ikke 
noget med at pive.” 
Alligevel blev han. Også 
selv om han ofte brugte 15-
20 ekstra ’interessetimer’ 
om ugen, hvor han øvede 
sig. Men han blev bidt af 
faget, og det blev begyndel-
sen på en livslang karriere, 
der både har budt på hårdt 
slid og mange store op-
levelser.  
Søren har gennem årene 
oplært 10 lærlinge -den se-
neste og nuværende lærling 
er hans egen datter, Julie 
Gerner på 22, som dog er på 
barsel lige nu.  

ViÊadvaredeÊJulie 
Det har aldrig været en selv-
følge, at Julie skulle følge i 
sin fars fodspor. Hun har 
prøvet andre veje, men fandt 
tilbage til det, hun kendte fra 
barndommen: hestene, jernet 
og ilden. I dag står hun side 
om side med sin far i værk-
stedet.  
“Det er lidt særligt, når man 
står der og smeder sammen. 
Som barn har jeg stået og 
kigget på. Nu er jeg selv 
med,” siger Julie. 
Søren tilføjer: 
“Det er noget helt specielt. At 
kunne give faget videre og 
gøre det sammen med sit eget 
barn.“ 
Faget er hårdt, og da Julie 

Gnisterne flyver i smedjen i Sengeløse, hvor far og datter smeder side om side. 
Et af Danmarks hårdeste håndværk lever videre - i ild, vilje og familieånd. 

Selv om  Søren Gerner helst havde set, at datteren Julie havde valgt en anden vej, bakker han op om hendes beslutning, og de 
arbejder godt sammen. Foto: Jonas Kjær Hvid Møller 

Månedens virksomhed 
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fortalte sine forældre, at hun 
ville være beslagsmed, for-
søgte de faktisk at tale hen-
de fra det. 
"Vi sagde begge: 'Det må 
du ikke!' For vi ved, hvor 
fysisk krævende det er,” 
siger Søren. “Men hun gjor-
de det alligevel.” 
Som lærling har Julie allere-
de deltaget i konkurrencer 
og endda vundet, trods sin 
korte tid i faget. 
“Jeg deltager nu ikke bare 
for at vinde. Det er måden, 
man bliver dygtigere på. Vi 
smeder fra bunden og mø-
der kolleger fra hele landet. 
Det er et lille fag, men der 
er stort sammenhold,” siger 
Julie. 

Under sin graviditet har 
Julie også deltaget i et 
forskningsprojekt om kvin-
der og fysisk krævende ar-
bejde. Da hun ved, at det er 
hårdt for kroppen, planlæg-
ger hun at kombinere be-
slagsmedefaget med heste-
fysioterapi. På den måde 
kan hun blive i branchen, 
men på mere skånsomme 
vilkår. 
“Jeg elsker at arbejde med 
hestene - deres bevægelser, 

deres udtryk, deres energi. 
Men ride - nej, det tør jeg 
sgu ikke,” siger hun med et 
grin. 
I dag er virksomheden sta-
dig et familieprojekt. Ud-
over det daglige samarbejde 
mellem far og datter har 
hele familien bidraget både 
praktisk og moralsk for at få 
hverdagen til at hænge sam-
men. Og med næste genera-
tion på vej ser det ud til, at 
smedjen også fremover vil 
summe af liv og håndværk. 
 
ÉnÊsmedÊ-Ê30Êheste 
Arbejdsdagen begynder 
tidligt med planlægning af 
dagens opgaver, og allerede 
omkring kl. 8 kører Søren 
ud til dagens kunder, som 
typisk er forskellige stalde 
og rideskoler.  

 
Sengeløse Zoneterapi 
v. Rikke Aagaard Larsen 

Stendiget 15, 2630 Taastrup 

Tlf. 60 76 55 75 

www.sengeløse-zoneterapi.dk 

Vejen til velvære starter i dine fødder 

“Det er lidt 
særligt, når 
man står der 
og smeder 
sammen. Som 
barn har jeg 
stået og kigget 
på. Nu er jeg 
selv med.” 

Arbejdet som beslagsmed er 
fysisk hårdt, og Julie blev 
beordret på barsel lidt før 
tid - for det er hårdt at løfte 
40 kg hesteben og arbejde 
med hovedet nedad. Fotos: 
Jonas Kjær Hvid Møller 
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“En hest skal have skiftet sko 
cirka hver 4. til 6. uge, så vi 
har sat det hele i system. På 
den måde kan vi planlægge 
ugens arbejde på forhånd. 
Der kan sagtens være 30 he-
ste på programmet i løbet af 
en uge,” fortæller Søren. 
En arbejdsdag består ofte af 5
-6 heste. Hver enkelt skal 
håndteres, vurderes, beskæres 
og skos.  
Hovene beskæres med knive 

og raspe, der kræver både 
styrke og finesse. Skoene slås 
på med præcision, og søm-
mene skal placeres millime-
terpræcist for ikke at skade 
hesten. 
Det tager typisk cirka en time 
at sko en hest inklusive be-
skæring, tilpasning af sko og 
fastgørelse. Der skal arbejdes 

præcist og roligt, da man 
arbejder tæt på dyrets mest 
følsomme område; det er 
ikke alle heste, der er lige 
vilde med at få nye sko.   
Nogle gange arbejder Søren 
hele dagen samme sted, andre 
dage går med at køre mellem 
flere forskellige stalde. Flere 
af kunderne har Søren haft i 
over 20 år. Søren ser det ikke 
bare som opgaver, men som 
et samarbejde over tid. 
“Det er det særlige ved faget 
-både kunderne og hestene 
følger én i mange år.”  
 
EtÊsømÊforkertÊogÊhalt 
Udover sit værksted har Sø-
ren en mobil esse, gasovn og 
alt nødvendigt værktøj i bi-
len, for en hestesko er ikke 
bare en hestesko. Alle heste 
er forskellige, og der findes 
ingen universalløsning. Ho-
vens form, hestens vægt og 
bevægemønster varierer fra 
de mindste ponyer til de stør-
ste arbejdsheste som Carls-
berg-hestene. Det er Sørens 
opgave at få skoen til at passe 
perfekt. Selv små unøjagtig-
heder kan nemlig give store 
problemer. 
“Vi tilpasser længde, bredde 
og vinkel, så sømhullerne 
rammer præcist. Derfor har vi 
varme og værktøj med ud. Vi 
former og færdiggør skoen på 
stedet,” forklarer Søren. 
Særlige behov kræver speci-
alfremstillede sko; det sker 
nemlig også, at en beslag-

smed skal hjælpe en hest med 
gangproblemer, skæve ben-
stillinger eller overbelastnin-
ger. Her smeder Søren som 
regel skoen helt fra bunden.  
“Det er lidt som ortopædki-
rurgi for heste. Vi hjælper 
dem til at gå bedre, præstere 
bedre og undgå skader,” siger 
Julie. 

“Man skal kende hele hestens 
anatomi og forstå sygdomme 
og ubalancer for at kunne 
tage de rigtige valg. Det 
handler ikke kun om hovene, 
men om hele bevægeappara-
tet. Er der ubalancer? Skæv-
heder? Ømheder? Det hele 
starter i benene, og fejl her 
kan ødelægge præstationen 

“Selv om det 
lyder som en 
kliche, har jeg 
aldrig haft en 
dag, hvor jeg 
kedede mig på 
arbejdet.” 

Beslagsmedens bil er et 
mobilt smedeværksted, der 
rummer både ild, ambolt, 
værktøj og et skolager af 
standardsko. Det er dog 
ikke alle sko, der kan tilpas-
ses, for ligesom mennesker 
kan heste have brug for 
ortopædisk fodtøj, der kræ-
ver ’skræddersmedede’ sko. 
Fotos: Per Hammel 
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eller skabe skader,” supple-
rer Søren. 
 
EtÊfagÊderÊslider 
At være beslagsmed er ikke 
for sarte sjæle. Det er et af de 
mest fysisk krævende hånd-
værk i Danmark, og mange 
slider kroppen op længe før 
pensionsalderen, oplyser 
ham. 
Arbejdet ved essen og rundt 
om hesten rummer også sine 
risici. En af lærlingene kom 
galt af sted og slog en tand 
ud med smedehammeren. Et 
uheld, der vidner om de kræf-
ter, man arbejder med. 
Det er dog ikke kun det tunge 
værktøj og hesteskoene ved 
essen, der slider. Det er især 
de krævende arbejdsstillin-
ger, forklarer han. 
“Vi står foroverbøjet med 
hovedet ned ad det meste af 
dagen og holder 20-40 kilo 
hesteben i armene. Det er en 
belastning for hele kroppen,”  
Risikoen for skrammer, spark 
og overbelastningsskader er 
reel. Flere lærlinge har pådra-
get sig alvorlige skader, og 
Søren har selv været en tur på 
hospitalet efter en uventet og 
voldsom episode med en 
sparkende hest. 
“Mange andre håndværksfag 
har fået tekniske hjælpemid-
ler. Det har vi ikke. Vi står 
stadig selv med hestens ben i 
hånden uden værnemidler,” 
siger Søren. 
Derfor kræver faget mere end 
råstyrke. Det kræver nærvær, 
tålmodighed og det, Søren 
kalder hestetække: evnen til 
at aflæse dyret og skabe ro. 
“Lærlinge, der ikke har været 
omkring heste før, må ofte 

lære det på den hårde måde,” 
siger han. 
 
StærktÊkollegialtÊnetværk 
Faget har sine egne traditio-
ner og et tæt sammenhold. 
Mange af de beslagsmede, 
Søren har oplært, er stadig i 
kontakt og hjælper hinanden 
ved sygdom, ferie eller travle 
perioder.  
“Vi deler gerne kunder og 
opgaver, når det giver me-
ning. For man kan ikke nå 
det hele alene. Det handler i 
sidste ende om at gøre det 
bedst for hesten,“ siger Sø-
ren. 
Faget har også sin egen kon-
kurrencekultur. DM i beslag-
smedning er en fast tradition; 
Søren har deltaget over 20 
gange og vundet én gang. I 
den forbindelse kvalificerede 
han sig til verdensmesterska-
bet i Canada, hvor niveauet 
var ekstremt højt. 
“Det var som et rodeoshow. 
De tager det meget alvorligt 
derovre. Men det var en 
kæmpe oplevelse at være 
med,” siger han. 
 
DetÊkongeligeÊtæppe 
En af de oplevelser, Søren 
husker tydeligst, er, da han 
modtog en medalje af Dron-
ning Margrethe. Det var et 
stort øjeblik. Det, han husker 
allerbedst, var de strenge 
instrukser om, at man ikke 
måtte stå på det kongelige 

gulvtæppe - og hvor stod 
Søren? Netop dér, midt på 
tæppet. 
Gennem årene har Gerners 
Beslagsmedje også haft æren 
af at levere til kongehuset. 
Virksomhedens royale for-
bindelser blev forstærket, da 
familiens to sønner var invi-
teret til prinsesse Isabellas 
fødselsdag i Det Kongelige 
Teater. En oplevelse, de sent 
glemmer. 
 
IngenÊreklamer 
Gerners Beslagsmedje har 
aldrig reklameret. Ingen 
hjemmeside, ingen sociale 
medier. Alle kunder er kom-
met gennem mund-til-mund. 
Og de bliver i mange år. 
“Vi har kunder, vi har haft i 
20 år. Heste, vi har fulgt hele 
deres liv. Det siger noget om 
den tillid, vi opbygger.” 
Og netværket stopper ikke 
ved kommunegrænsen. Søren 
er anerkendt i hele landet og 
bliver ofte brugt som mentor 
af tidligere lærlinge. Også 
lærlinge fra andre steder -og 
endda dyrlæger -kommer 
forbi for at lære af ham.  
 
EtÊfristedÊforÊunge 
Virksomheden har jævnligt 

åbnet dørene for skoletrætte 
unge eller har brug for en ny 
retning, Nogle blot 13-14 år 
gamle. Men beslagsmedjen 
har givet dem en mulighed 
for at lære ansvar og finde ro 
i arbejdet med dyr og hånd-
værk. Nogle er kommet vide-
re i uddannelse. Én er endda 
selv blevet beslagsmed.  
Gerners Beslagsmedje er 
mere end en virksomhed. Det 
er en livsform, fortæller Sø-
ren. Et møde mellem menne-
sker, dyr og håndværk.  
“Selv om det lyder som en 
kliché, har jeg aldrig haft en 
dag, hvor jeg har kedet mig 
på arbejdet,” siger Søren.  
“Det er et fantastisk fag. Og 
det er stadig det, jeg glæder 
mig til hver morgen, når jeg 
går i gang.”  
Selv om teknologien har 
forandret meget, ser fremti-
den stadig lys ud for det 
gamle håndværk. For der er 
stadig noget, der ikke kan 
digitaliseres: lyden af et 
søm mod stål, duften af 
varmt jern, tilliden mellem 
smed, hest og ejer. Og heste 
skal stadig have sko, og 
nogen skal stadig smede 
dem. 

Som beslagsmed står man foroverbøjet og holder 20-40 kg 
hesteben i armene. Det kræver både muskler og hestetække. 
Foto: Julie Gerner 

En af de store oplevelser 
var, da den unge Søren  

Gerner modtog en medalje 
fra Dronning Margrethe.  

Foto: Per Hammel 
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MandemadÊmedÊdamebesøg 

Af Susanne Hjortlund 
Fotos: Per Hammel 
 
24 år har foreningen Man-
demad (ikke at forveksle 
med Andemad) eksisteret. 
Og selv om det er mænde-
ne, der laver maden, står 
der vanen tro en stærk kvin-
de bag. Det er kok Benna 
Høy, der i 23 år har svunget 
piskeriset over medlemmer-
ne af Mandemad. 
En gang årligt har damer 
adgang, nemlig til forårsaf-
slutningen - i år var de 2.  
maj, at kvinderne kunne 
nyde resultatet af deres 
mænds anstrengelser i køk-
kenet. 
Benna Høy indledte festen 
med at instruere mændene i, 
hvordan råvarerne til en 
festmiddag til 32 personer 
skal håndteres, hvis resulta-
tet skal være lige i skabet - 
og det blev det.  
De kvindelige gæster, som 
havde varmet op, mens 
mændene svedte over gry-
der og pander, var yderst 
tilfredse med menuen, så nu 
er barren sat højt til mænde-
nes maddage derhjemme! 

En af Sengeløses populære foreninger hedder Mandemad. Her hygger mænd sig med 
finere madlavning. Det er så populært, at der er mange års ventetid på at komme ind. 

Først skal der ydes ... 

Kok Benna Høy inspicerer 
råvarerne, før mændenes 

madlavning skydes i gang. 

… og SÅ skal der nydes! 

 

Menuen 
 

Forret 
Butterdejspakker med asparges, rejer og dilddressing  

 

ef  
 

Hovedret 
Sous vide oksemørbrad med svampesauce, kartoffel-

soufflé, gulerødder med timian og appelsin samt  
dampede forårsløg med ærter og squash 

 

ef  
 

Dessert 
Mini-pavlova med frisk frugt og orangestænger  

 

ef  
 

Kaffe med krakelerede chokoladecookies  
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Månedens hobby 

“DetteÊerÊikkeÊenÊrockerborg” 

Af Susanne Tholstrup 
Fotos: Per Hammel 
 
Flagene er hejst som vel-
komst, da vi ankommer til 
klubhuset på Kohøjvej denne 
solbeskinnede fredag. 
Ved indkørslen viser et dis-
kret skilt, at vi er ankommet 
til Checkpoint Charlie, hvor 
motorcykelklubben Legacy 
Vets Denmark holder til. 
En kæmpe skorsten knejser 
mod himlen forrest på grun-
den som et vidnesbyrd om et 
hedengangent gartneri, der 
opvarmede drivhusene med 
halmfyr. 
Præsidenten for klubben, 
Henrik Jensen, har inviteret 
Sengeløse Nyt indenfor til et 

interview om, hvad der 
egentlig foregår på grunden, 
og hvem klubbens medlem-
mer er. 
Henrik Jensen, i klubben 
kaldt Pepsi, fortæller: 
“Vi er en veteranklub for 
tidligere udsendte soldater til 
verdens brændpunkter, bl.a 
til borgerkrigen på Balkan, til 
Irak og Afghanistan. Motor-
cyklen er vores fælles inte-
resse. Her mødes vi stille og 
roligt og tilbagetrukket. Vi 
hilser pænt på naboerne her 
på vejen og inviterer dem 
indenfor, hvis de har lyst til 
at høre mere om os.” 
Han er iført en lædervest med 
et rygmærke, der viser en 
gigantisk ørn, der svæver 

over et verdenskort og med 
teksten MC Legacy Vets 
Denmark. Medlemmerne er 
et broderskab under Viet 
Nam Vets, en amerikansk 
veteranklub stiftet i 1982 for 
veteraner fra Vietnam-krigen.  
De store, skinnende motor-
cykler, der holder parkeret 
ved klubhuset, signalerer 
sammen med rygmærkerne, 
tatoveringerne, store finger-
ringe og indforståede kæle-
navne, rockerkultur. Men 
trækkes fra skal kriminalitet 
og krige og bandeopgør. Læ-
dervesten skal blot opfattes 
som en erstatning for den 
uniform, der også gjorde dem 
til en del af et stærkt fælles-
skab. 

I klubhuset her kommer med-
lemmerne først og fremmest 
for at hjælpe hinanden med at 
slikke sårene efter voldsom-
me oplevelser som udsendte 
soldater; de passer på hinan-
den, hygger og kører sammen 
til udlandet for at besøge 
andre klubber i broderskabet. 
Klubben her på Kohøjvej har 
ingen relationer til hverken 
Sengeløse eller Hedehusene, 
oplyser Henrik Jensen. 
“Vi er havnet her ved et til-
fælde. Oprindeligt holdt vi til 
i et stort hus i Stærkende, 
noget gammelt skrammel 
med skimmelsvamp, men så 
gjorde Tim opmærksom på 
muligheden her, at der skulle 
genopbygges et hus, som vi 

Præsidenten for motorcykelklubben på Kohøjvej afviser alle rygter om at være 
relateret til rockere. De er krigsveteraner med ar på sjælen. 

For den uindviede signalerer de store motorcykler og rygmærkerne rockerborg. Men Legacy Vets Denmark er et tilholdssted, 
hvor tidligere udsendte til verdens brændpunkter kan slikke sårene efter voldsomme oplevelser i Danmarks tjeneste. 
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kunne leje. Og sådan blev 
det.” 
Tim Nielsen bor også på 
grunden sammen med sin 
voksne datter i et lejet hvidt 
nyistandsat hus. Han er hjem-
meværnsmand, men har al-
drig været udsendt. Han er en 
del af veteranindsatsen og 
dermed optaget som medlem 
af klubben. 
Henrik Jensen forklarer: 
“Vi er en blandet gruppe, 
men mange har været ud-
sendt til Balkan og Cypern. 
Tidligere havde vi også med-
lemmer, der havde været 
udsendt til Afghanistan og 
Irak -de var mentalt hårdere 
ramt end os andre.”  
Selv var han udsendt som FN
-soldat til det tidligere Jugo-
slavien et halvt år. 
“Det var en lortetørn og slet 
ikke det, vi havde regnet 
med. Trods FN-mandatet 
måtte vi ikke noget, men 
kunne kun glo på, hvad der 
skete uden at kunne gribe 
ind. Det var frustrerende,” 
siger han stille og fortsætter: 
“Når de -især kroaterne -skød 
ind over os, hørte vi først et 
lille pufh, det var kuglen, der 
passerede. Bagefter kom ly-
den af skuddet. Når mig og 
min makker blev skudt efter, 
nåede vi ikke at opdage, om 
kuglen kom fra siden eller 
bagfra. Men også serberne 
var ondskabsfulde -det var 
man jo dernede.” 
“Jeg har oplevet at blive pe-
get direkte på, men vi kunne 
ikke gøre noget, og så fik vi 
ordre om at trække os tilbage. 
Når de ville skyde direkte 
mod os, skulle vi først råbe: 
“Stop! Vi er FN”. Det skulle 
vi sige to gange, før vi måtte 
tage ladegreb -men det dur jo 
ikke, så er man jo død inden, 
at man når at skyde. Derfor 
brugte de os som skjolde i et 
område, hvor det hændte, at 

vores folk blev ramt af miner 
og mistede et eller begge 
ben.” 
 
Hvorfor meldte du dig frivil-
ligt til at tage derned? 
“Jeg er uddannet i hæren til 
at kontrollere og overvåge, 
hvor der er konflikter. Vi var 
en flok knægte først i 20’er-
ne, og vi skulle selvfølgelig 
udsendes for at se, om vores 
uddannelse virkede i prak-
sis.” 
 
Kom du nogenlunde helskin-
det hjem? 
“Joh … nogen vil nok sige, at 
jeg var lidt mærkelig i star-
ten, fordi jeg sagde og gjorde 
nogle ting, som andre ikke 
forstår.” 
Hjemme ventede hans kone 
Gitte og en søn på tre år. 
Desuden en stærk familie og 
en arbejdsgiver, der var klar 

til at genansatte ham igen 
som chauffør i et firma, der 
kører med affaldscontainere. 
“Gitte var god. Hun havde 
styr på det. Min arbejdsgiver 
spurgte, inden jeg tog afsted, 
hvor han skulle sende begra-
velsesbuketten hen, og man-
ge i familien kunne ikke for-
stå, hvad jeg ville derned 
efter.” 
Langsomt vænnede Henrik 
Jensen sig til familielivet 
igen, men det var næppe gået 
så gelinde, hvis ikke veteran-
klubben for tidligere udsend-
te havde eksisteret.  
“Mareridt om turen har jeg 
stadig; og den magtesløshed, 
jeg følte dernede, fordi vi 
ikke kunne forsvare os selv, 
plager mig stadig. Det var 
ikke i orden.” 
Det er sådanne følelser og 
oplevelser fra udsendelsen, 
han deler med de øvrige med-

lemmer. Alle har lignende 
eller langt værre minder fra 
deres udsendelse. 
Et tidligere medlem, Jimmy, 
blev skudt i hovedet selv om 
han havde søgt dækning i en 
bunker. Da han blev slæbt ud 
til en redningshelikopter, 
blev han erklæret død. Han 
blev genoplivet fire gange 
under sin behandling, men 
lever i dag til manges overra-
skelse i bedste velgående. 
Jimmy blev i 2013 inter-
viewet her i klubhuset til 
DR2, som lavede en doku-
mentarserie om de danske 
veteraner, fortæller Henrik 
Jensen. 
“Forsvaret er udsultet, alt 
skulle op i regeringen og 
godkendes. Vi sloges side om 
side med franskmænd -ja, 
alle mulige nationaliteter, 
som alle havde et langt mere 
veludviklet og velfungerende 

“Når mig og 
min makker 
blev skudt ef-
ter, nåede vi 
ikke at opda-
ge, om kug-
len kom fra 
siden eller 
bagfra.” 

Henrik Jensen har stadig mareridt efter tiden som FN-soldat i det fhv. Jugoslavien, hvor solda-
terne ikke havde mulighed for at forsvare sig. Hans kone og veteranklubben har reddet ham. 
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veteranarbejde at komme 
hjem til end os,” slår han fast. 
 
HelvedesÊkarle 
Lige da han var kommet 
hjem fra sin mission, var han 
til aftrædelse i Haderslev. 
“Vi sad 30 knægte i 20’erne i 
et klasseværelse. Ind kommer 
vores delingsfører sammen 
med en psykolog. Hun spør-
ger, om vi har nogle oplevel-
ser fra udsendelsen, som vi 
ønsker at tale om, for så skul-
le vi komme frem med det så 
hurtigt som muligt. Selvføl-
gelig var der ikke nogen, der 
skulle have sagt noget, uanset 
hvad de havde oplevet. Vi 
var jo nogle helvedes karle -
det var dér, vi var lige efter 
hjemkomsten,” fortæller han 
og fortsætter: 
“Vi skulle inden for seks 
måneder anmelde det, hvis vi 
følte symptomer på PTSD, 
men de kommer sjældent 
inden for et halv år. Her har 
man ikke nået at tænke ople-
velserne ordentligt igennem. 
Vi følte os så magtesløse.” 
Henrik Jensen har ikke fået 

konstateret PTSD, selv om 
han har nogle traumer, han 
stadig slås med. Men de 
kommer i bølger. Han formår 
at passe sit chauffør-arbejde 
på fuld tid og sin familie. 
Men han sætter pris på klub-
ben, hvor alle frit kan snakke 
om traumerne, som alle kan 
forholde sig til. 
“Vi har selvfølgelig haft 
medlemmer, som det er gået 
helt galt for, hvor vi ikke 
kunne gøre noget. Især på 
grund af alkoholmisbrug og 
især veteraner fra mission i 
Afghanistan og Irak. Én hav-
de fået konstateret PTSD, 
men så blev diagnosen ophæ-
vet, og han blev genudsendt. 
Det skulle han aldrig have 
været. Han overværende på 
tæt hold, at en vejsidebombe 
sprang ud for en børnehave -
det flød med børnestumper 
omkring ham. Det skal men-
nesker ikke se,” siger han 
stille og fortsætter: 
“Han er aldrig mentalt kom-
met hjem fra krigen og røg 
nu for alvor ud i et alkohol-
misbrug. Vi hjalp ham med at 

Koner og kærester er velkomne i klubben, men de er ikke med, 
når veteranerne tager på træf til andre afdelinger i udlandet. 

I krigsveteranernes klubhus er der også et mindehjørne for 
de faldne. Nogle dødsfald skyldes traumer efter hjemkomsten 
pga. krigens rædsler. 
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komme i afvænning. Det 
lykkedes, men nu drak han en 
kasse alkoholfrie øl om da-
gen og eksploderede i vægt. 
Vi opdagede så, at han oveni 
havde skiftet sit misbrug til et 
andet stof. Så vi kunne ikke 
gøre mere for ham. Nu er han 
død af en hjerneblødning.” 
 
IngenÊflæbenÊher 
“Min holdning har altid væ-
ret: Vi har selv sagt ja til at 
blive udsendt, så må vi også 
selv tage konsekvenserne. 
Det er jeg god til at sige til 
mig selv, selv om det har 
holdt hårdt. Men jeg behøver 
ikke et PTSD-stempel,” slår 
Henrik Jensen fast. 
De grimme og mørke tanker 
forsvinder i klubben, hvor 
brødrene samles for at hygge 
og ikke mindst køre Jorden 
rundt på deres store maski-
ner. Der er afdelinger af fæl-
lesskabet i en række lande, 
bl.a. Norge, Litauen. Tysk-
land, Frankrig og USA, som 
den danske veteranklub flit-
tigt besøger, ligesom klubben 
holder åbent hus for de andre 
afdelinger, når der er mærke-
dage i Danmark. 
Blandt de faste aktiviteter i 
klubben er Majfesten, der 
altid falder den første week-
end i maj. Her kører klubben 
i samlet flok til Mindelunden 

for at fejre Danmarks befriel-
se. 
“Vi kører ikke derind den 4. 
maj, hvor det officielle Dan-
mark markerer dagen. Vi 
venter i al respekt til den 5. 
maj for ikke at komme og 
larme med vores maskiner.” 
Ligeledes holder klubben fest 
den 5. september, som er 
flagdagen, hvor Forsvaret 
hylder de danske udsendte 
soldater. 
“Her sætter vi en masse telte 

op og holder fest, der starter 
om eftermiddagen, og hvor 
der sådan en weekend kom-
mer 20-30 klubber fra hele 
verden forbi. Det er hårdt 
arbejde, men det tager vi ger-
ne med. I juni tager vi ligele-
des til Sydfrankrig helt nede 
ved Pyrenæerne blot for at 
være der en weekend.” 
I slutningen af april var der 
verdensmøde i Arizona, hvor 
klubben kunne mønstre tre 
medlemmer, som tog der-
over. 
Motorcyklerne skal jo luftes, 
men der er skarpe regler for, 
hvordan cyklerne skal være 
for at blive en del af klubben. 
De skal have en vis størrelse, 
være lovlige og forsikrede. 1. 
maj skal de vises frem i klub-
ben, hvor de skal være køre-
klar. 
“Har man været doven og 
ikke i tide har sørget for 
f.eks. at skaffe reservedele, 
falder hammeren. Så vanker 
der bøder. Og man risikerer 
at få ørnen, som du har midt 
på ryggen, pillet af i mindst 
tre måneder. Så er man sat 
tilbage til start i klubben. 
Man har ikke stemme- og 
taleret til møderne.” 

Samme regelsæt gælder for 
broderskabet over hele ver-
den. Hertil kan komme særli-
ge lokale regler, oplyser han. 
Ligeledes ligger det fast, at 
broderskabet kun er for 
mænd. Men kvinderne er 
altid velkomne til at møde op 
i klubben. Med ud at køre 
kommer de ikke. Men der 
findes rene kvindeklubber, 
som af og til kommer på be-
søg i klubben, og de er vel-
komne, forsikrer han. 
 
KvindernesÊindsats 
Især klubbens kvinder gjorde 
en kæmpe indsats for Henrik 
Jensen, da hans hustru Gitte 
døde af kræft for omkring tre 
år siden. Hun nåede ikke at 
runde de 50 år.  
“Min kone gik bort blot en 
måned efter, at diagnosen var 
stillet. I den tid kom medlem-
merne og deres koner meget 
herud. De tog mad med hjem 
til mig, og de handlede for 
mig. Efter begravelsen tog vi 
herud -der var vel et par 
hundrede mennesker til kaffe 
og kagebord. Det sørgede 
klubben for og betalte det.” 
Klubben er altså det sted, 
hvor medlemmerne altid kan 

“Vi er ikke 
skræmmende 
rockertyper - 
og dette er ik-
ke en rocker-
borg. Vi lever 
stille og roligt 
for os selv, 
men naboerne 
er altid vel-
komne.” 
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søge trøst og opbakning, når 
livet er svært. Motorcykler og 
fester er kun en del af aktivite-
terne her på Kohøjvej.  
Der holdes også årlige gene-
ralforsamlinger med banko-
spil, hvor flere donorer spæder 
i kassen. Det gør det muligt 
for klubben at donere pengene 
videre til blandt andet oplæ-
ring af servicehunde, der f.eks. 
kan hjælpe veteraner med at 
handle og til at afsøge hjem-
met, inden veteranerne tør gå 
ind. 
  
FalskeÊrygterÊspredes 
Hver fredag kommer flagene 
ud, og mange medlemmer 
kigger forbi og hygger lidt. 
Men flagene tiltrækker også 
mange nysgerrige, ligesom 
naboer og lokalbefolkning 
kigger forbi, og alle er altid 
blevet budt velkomne, oplyser 
Henrik Jensen. 
“Men rygterne spredes hurtigt 
i en lille by. En tidligere nabo 
syntes ikke, at vi skulle være 
her og spredte -tror vi -falske 
rygter om os, mens andre på 
vejen stadig kigger forbi og 
kom med en flaske til vores 
åbningsfest. ” 
Han understreger igen og 

igen: 
“Ellers lever vi stille og roligt 
for os selv. Vi vil ikke have 
status som et værtshus, så alle 
mulige kommer rendende i 
weekenden. Naboerne er und-
taget, de er altid velkomne.” 
“Vi er ikke skræmmende 

rockertyper -dette er ikke en 
rockerborg.” 
Henrik Jensen, alias Pepsi, er 
netop genvalgt som præsident 
for klubben for en tredje peri-
ode på et år. 

Tim Nielsen fandt stedet til 
klubben og bor selv på 
grunden med sin datter. 
Han har aldrig selv været 
udsendt, men er en del af 
veteranindsatsen og dermed 
optaget som medlem af 
klubben. 

   

 Blikkenslager 
Aut. VVS-installatør 
Snubbekorsvej 28  
2630 Tåstrup                            Klaus Møller    
kmducati@gmail.com             Tlf. 40 40 83 95 
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ViÊskalÊbeskytteÊvoresÊvandforsyningÊmodÊterror 
Tekst og foto: Hugo Hammel 
 
Jovist gør vi allerede meget 
for at beskytte vores drikke-
vand, men det er mod nedsiv-
ning af forurenende stoffer. 
Vi beskytter ikke vores vand-
forsyning imod terror og 
strømnedbrud.  
Den verden, vi lever i nu, har 
mange flere farer end forure-
ning af vores drikkevand.  
Krig og terror er ikke længere 
utænkeligt. Vi oplever en ny 
virkelighed, hvor vi ikke læn-
gere kan tage vores tryghed 
for givet.  
Hvis nogen vil os det ondt, så 
strømmen svigter, eller inter-
nettet bliver sat ude af drift, 
ja, så er vi på den! 
Strømsvigtet i Sydeuropa har 
jo tydeligt vist, hvor sårbare 
vi egentlig er. 
 
DetÊlivsvigtigeÊvand 
Private husholdninger står for 
knapt 30 pct. af det samlede 
vandforbrug i Danmark. Hver 
dansker bruger i gennemsnit 
lidt over 100 liter vand om 
dagen. 
Beredskabsministeren har 
opfordret befolkningen til at 
preppe til minimum tre dage, 
herunder også at have vand 
til tre dage.  
Det er selvfølgeligt velment 

og et tydeligt signal om situa-
tionens alvorlighed, men at 
preppe vand?  
Hvordan lige med det? Jo, tre 
liter pr. person pr. dag! 
Det betyder for en kommune 
som Høje-Taastrup med 
60.000 borgere, at bare til 
drikkevand og madlavning er 

det over en halv million liter 
vand, der skal preppes. 
Mange vil nok tage lidt eks-
tra til let hygiejne og tand-
børstning, så over en million 
liter er nok ikke urealistisk. 
Det er selvfølgelig fint, hvis 
man er bestyrer i det lokale 
supermarked.  
Hvem vil ikke gerne sælge 
over 2.000.000 ½ liters vand-
flasker, som har udløbsdato 
og løbende skal suppleres. 
Det er bare en ringe og 
uholdbar løsning og en helt 
unødvendig opgave at pålæg-
ge civilbefolkningen.  
 
ErÊderÊenÊbedreÊløsning? 
Ja, det er der. Vi kan med 
simple midler holde vores 
vandforsyning og spilde-
vandssystemer kørende, blot 
ved at sikre elforsyning og 
manuel betjening. 
Vi kan, og vi bør, sørge for at 
vores drikkevandsforsyning 
kan være uafhængig af inter-
net og strømforsyning. 
Vores drikkevandssystem er i 
bund og grund et lukket rør-
system, som kun kræver, at 
der er strøm til at drive pum-
perne, så der er tryk nok til at 
der kan komme vand frem til 
forbrugerne, altså os selv. 
Vi har heldigvis, og nogle 
steder med vandforsyningslo-
ven i hånden, sørget for, at 
stort set alle i Høje-Taastrup 
kommune er tilsluttet ét stort 
sammenhængende rent drik-
kevandsystem.  
Der er forskellige drikke-
vandsboringer og forskellige 
vandselskaber, men alle 
vandrør hænger sammen, så 
alle kan få rent vand, hvis en 
eller flere boringer svigter. 
Men som det er i dag, er vi 
afhængige af, at internettet 
fungerer, da drikkevandssy-
stemet ikke kan fungere helt 
manuelt som i gamle dage.  
Der er en helt anden verdens-
orden nu, end vi havde fore-
stillet os for bare få år siden. 
Selvfølgelig skal vi ikke mi-
ste modet og give op på for-
hånd, men vi skal træffe vo-
res forholdsregler i tide, og 
den tid er kommet nu! 
Vi skal ikke rende og gemme 
vand i potter, dunke og fla-
sker, når vi kan gøre noget 
helt andet. 
Vi skal gøre vores vandforsy-
ning og spildevandssystem 
uafhængigt af indblanding fra 

banditter med ondt i sinde.  
Mange vil nok være tilbøjeli-
ge til at vente på, at regerin-
gen eller statslige instanser 
kommer med en løsning på 
det ændrede trusselsbillede.  
Det er også fint, når det gæl-
der andre farer som den gene-
relle energiforsyning, strøm-
forsyningen og beskyttelses-
rum osv., hvor man skal op i 
de højere gear.  
Men der er ingen grund til at 
vente, når det drejer sig om 
vores lokale vand og kloak.  
 
HandlingÊnu! 
Vi skal sørge for, at der er 
reservestrømforsyning fra 
generatorer, og at systemerne 
kan nødbetjenes manuelt over 
længere perioder. 
Der skal udarbejdes bered-
skabsplaner og holdes øvel-
ser, som sikrer, at vand og 
kloak fungerer, når alt andet 
går i stå. 
Hvis vi sørger for, at vand og 
kloakker fungerer, kan vores 

samfund stort set køre videre.  
Vores plejehjem, vores insti-
tutioner og skoler vil fortsat 
kunne betjene vores borgere/
børn. 
Kommunens brandhane-net 
er desuden afhængigt af, at 
vandforsyningen fungerer.  
Og det nytter jo ikke meget at 
ringe efter brandvæsenet, 
hvis de ikke kan få mere 
vand, end det de har med på 
sprøjterne. 
Kan det gøres med et snup-
tag? Nej, ikke det hele.   
Vi er afhængige af, at andre 
også vil samarbejde om en 
løsning, især når det drejer 
sig om kloak/spildevand. 
Vores spildevand ledes vide-
re gennem andre kommuner, 
så der skal der også styr på 
aftalerne om, hvordan det kan 
håndteres. 
Men som sagt, der er ingen 
grund til at vente. Der skal 
planlægges og investeres.  
Vi skal have arbejdshand-
skerne på. 

Vi skal være forberedt i disse usikre tider. 

Hvad kan man selv gøre, mens vi 
venter på de store løsninger: 
 
· Have vand på lager. Det anbefales at preppe 3 liter vand 

pr. person pr. dag. Sundhedsstyrelsens anbefaling Ɵl 
væskeindtag er ca. 1½ liter vand pr. dag pr. person. 

· Bruge grill eller campingudstyr. Mange råder over grill- 
eller campingudstyr, der kan bruges Ɵl madlavning. 

· Investere i en generator, evt. sammen med naboer. 
Køleskabe og frysere kræver strøm, og man kan fint gå 
flere sammen om en lille generator, som kan holde kø‐
leskabe og frysere kørende i en længere periode.  

· Have reservedunke med benzin. Generatorstrøm kræ‐
ver benzin, som selvfølgelig skal opbevares sikkert. 
Husk, at generatoren ikke må bruges indendørs. Nogle 
har desuden solceller og baƩerier Ɵl hjælp. 

”ViÊskalÊgøreÊ
voresÊvand-
forsyningÊogÊ
spildevands-
systemÊuaf-
hængigtÊafÊ
indblandingÊ
fraÊÊbanditterÊ
medÊondtÊi 
sinde.” 
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LøbÊmaratonÊogÊstøttedeÊBørnecancerfondenÊ 

Tekst: Susanne Hjortlund 
Foto: Kasper Romlund Jen-
sen 
 
Anna-Louise Romlund Jen-
sen begyndte sin løberejse i 
april sidste år. Som mange 
andre løbere havde hun brug 
for konkrete mål at træne op 
til for at holde motivationen 
ved lige. 
Et par måneder senere opda-
gede hun Fundracers via Fa-
cebook.  
”Her fik jeg muligheden for 
at deltage i Copenhagen Ma-
rathon 2025 som en del af 
Fundracers-teamet, der sam-
ler penge ind til Børnecan-
cerfonden,” fortæller Anna-
Louise, der så det som noget 
af en hjertesag, hvor hun 
både fik mulighed for at prø-
ve at løbe et maraton og sam-
tidig gøre en forskel for børn 
og familier, der er ramt af 
cancer. Hun har nemlig også 
en personlig grund til at væl-

ge dette formål. 
”Min nærmeste veninde mi-
stede for lidt over tre år siden 
sin datter på blot 4 ½ år,” 
fortæller Anna-Louise. 
Rejsen op til maraton-løbet 
har været en stor oplevelse, 
med masser af opbakning fra 
både hendes omgangskreds 
og lokalsamfundet.  
Støtten har ikke kun været til 
hendes træning, men også til 
den indsats, hun har lagt i 
indsamlingen. 
Den 11. maj 2025 stod Anna-
Louise ved startstregen til sit 
første maraton -spændt og en 
smule nervøs.  
”Løbet var en fantastisk ople-
velse og en kæmpe løbefest 
gennem Københavns gader, 
fyldt med energi og opbak-
ning,” fortæller hun. 
Undervejs blev hun mødt af 
sin familie, som gav hende 
det ekstra skub til at fortsæt-
te. Da hun endelig krydsede 
målstregen, var hun både 

udmattet og fyldt med 
stolthed.  
Anna-Louises Romlund Jen-
sens historie er et inspireren-
de eksempel på, hvordan man 
kan kombinere personlig 
drøm med velgørenhed og 
gøre en forskel for andre. 
Hun har nemlig ikke blot 
gennemført sit første mara-
ton, men også samlet impo-

nerende 12.725 kroner ind til 
Børnecancerfonden. 
”Denne succes skyldes ikke 
kun min egen indsats, men 
også støtten fra lokale virk-
somheder som Nimgruppen 
og Sengeløse Minibusser 
samt mit netværk, som har 
hjulpet mig med at nå dette 
fantastiske resultat.”  
 

Der var masser af opbakning blandt både lokalsamfund og netværk, da Anna-Louise Rom-
lund Jensen løb sit første maraton og støttede Børnecancerfonden. 

Billedet her er taget 38 kilometer inde i løbet, og maraton-debutanten har stadig har overskud til at vinke til familien. 
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Af Lars Kristensen,  
fitnessinstruktør og formand 
for Sengeløse Fitness. 

Det er med stor lettelse og 
taknemmelighed, at vi nu kan 
bekræfte, at Høje Taastrup 
Kommune opfører en tilbyg-
ning til Sengeløse Fitness på 
ca. 120 kvm. Tilbygningen 
forventes at stå klar i slutnin-
gen af 2026.  
Desuden får vi den ønskede 
renovering af kælderen til 
kønsopdelt omklædning og 
badefaciliteter.  
Det er endnu uvist, hvornår 
byggeriet påbegyndes, og 
præcist hvordan det kommer 
til at se ud. SBTF er i tæt 
dialog med kommunen, så de 
kender foreningens praktiske 
ønsker. 
 
MaskinerneÊudskiftesÊnu 
Alt vægt- og kardioudstyr 
udskiftes hurtigst muligt, 
inden, tilbygningen står klar. 
SBTF’s bestyrelse har beslut-
tet at udskifte alle maskiner-
ne i fitness’ eksisterende lo-
kale hurtigst muligt. Alle 

vægtmaskiner udskiftes alle-
rede, så det nye udstyr er klar 
til brug mandag den 2. juni, 
hvis alt går efter planen. Alle 
cardio-maskiner (undtagen 
romaskinen) udskiftes i star-
ten af juli. 
 
LukketÊpga.Êudskiftning 
Rent praktisk er planen, at 
centeret holder lukket lørdag 
den 31. maj og søndag den 1. 
juni, hvor vægtudstyret ud-
skiftes. Vi holder derimod 
IKKE lukket, når vi får det 
nye cardio-udstyr.  
 
GenkendeligtÊudstyr 
Vi har sørget for, at de nye 
maskiner har stort set samme 
funktion som dem, vi har nu. 
Det betyder, at det nye udstyr 
bliver genkendeligt, og at du 
kan fortsætte træningen, som 
du plejer, mens vi venter på 
tilbygningen.  
Det indkøbte udstyr er af 
højeste kvalitet og bruger-
venlighed. Desuden har vi 
sørget for, at alle vægtmaski-
ner i både det eksisterende 
rum og i tilbygningen kom-

mer fra samme mærke, nem-
lig det engelskproducere-
de Watson. Kun frivægts-
udstyret kommer fra andre 
mærker. 
Er du nysgerrig efter flere 
detaljer om, hvilket udstyr vi 
får i juni, kan du nederst på 
siden se en oversigt over 
planerne.  
Bemærk, at tegningerne er 
ment som en illustration af, 
hvilket udstyr vi har valgt og 
muligheder for indretningen - 
ikke nødvendigvis den ende-
lige indretning.  
 
StørrelsenÊafÊudstyrÊpåÊ3DÊ
Tegningerne kan være lidt 
misvisende. I virkeligheden 
forventes der at være mere 
luft imellem udstyret.  
Har du brug for hjælp til det 
nye udstyr, sørger vi for, at 
der er instruktører i centeret 
en af de første uger efter, at 
vi får det nye udstyr. Vi laver 
en ’bemandingsplan’ med 
vores instruktører, så du kan 
se, hvornår der er en instruk-
tør i centeret. Info om planer 
kommer senere. 

 
KropsanalyseÊogÊapp 
Vi har halveret prisen på at få 
udført en kropsanalyse og 
anvender nu en ny og mere 
brugervenlig app til at se 
resultaterne. Læs mere 
https://sbtf.dk/kropsanalyse/. 
Her kan du se, om det er no-
get for dig. 
 
MulighedÊforÊgæstetræningÊ 
Du kan nu som medlem tage 
op til to gæster med til din 
træning. Det koster 25 kroner 
pr. gæst pr. gang, som betales 
via Mobilepay, inden man 
går ind i Fitness. 
Læs mere om forudsætnin-
gerne for gæstetræning 
her: https://sbtf.dk/
fitness/ under fanebladet ’Vil 
du have en ven med til træ-
ning?’. Der kommer desuden 
et opslag på yderdøren om 
gæstetræning med en QR-
kode til betaling. 
 
På vegne af Fitnessudvalget 
Lars Kristensen 

OpgraderingÊafÊSengeløseÊFitness 
Der er lys forude i forhold til udvidelsen af Sengeløse Fitness. Høje Taastrup Kommune  
forventer, at tilbygningen på 120 kvadratmeter står klar i slutningen af 2026. 
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Af Susanne Tholstrup. 

Forsamlingen var fuldtallig 
med seks medlemmer. 

Til stede var: Hovedformand 
for SGIF Gitte Malling Buur, 
som også repræsenterede 
Menighedsrådet, formand for 
SBTF Gitte Sandstrøm, for-
mand for Sengeløse Bylaug 
og medlem af redaktionen 
Per Hammel, kasserer Kaj 
Lykke Christensen, revisor 
Ejvind Rasmussen og an-
svarshavende redaktør Su-
sanne Tholstrup. 

Fraværende var medlem af 
redaktionen Susanne Hjort-
lund grundet sygdom. 

Ad.1:ÊIndkaldelse 

Generalforsamlingen blev 
erklæret lovligt indkaldt trods 
forsinkelse ift. vedtægterne. 
Årsagen til forsinkelsen er 
redaktørens rygoperation i 
marts 2025. 

Ad.2:ÊBeretning 

Redaktør Susanne Tholstrup 
berettede fra året, der er gået 
siden redaktør Ole Holms 
død i juli 2024. Beretningen 
blev godkendt af generalfor-
samlingen. 

Ad.3:ÊRegnskab 

Kaj Christensen fremlagde 
regnskab, som blev godkendt 
af alle, og som også er ved-

hæftet referatet.  
Kaj har brugt utallige timer 
på at genskabe et regnskab, 
der går fem år tilbage i tiden. 
Men han er lykkedes med 
opgaven. 

Ad.4:ÊForslag 

Indkomne forslag var der 
ingen af. 

Ad.5:ÊValgÊtilÊredaktionen 

Alle i redaktionen blev gen-
valgt: Ansvarshavende redak-
tør Susanne Tholstrup, sted-
fortrædende redaktør Per 
Hammel og redaktionsmed-
lem Susanne Hjortlund. 

Ad.6:ÊValgÊregnskab 

Kaj Lykke Christensen blev 
enstemmigt genvalgt til kas-
serer, og Ejvind Rasmussen 
som revisor. 

Ad.7:ÊEventuelt. 

Redaktionen har foreslået en 
stigning i annoncepriserne 
med 15 pct., og fremover 
med 1,5 pct. om året. Årsa-
gen til stigningen er, at pri-
serne ikke er reguleret i mere 
end 10 år. Samtidig er mæng-
den af annoncer faldet, mens 
priserne på papir og trykke-
udgifter er steget betydeligt. 
Desuden vil vi gerne have 
råd til at trykke 100 eksem-
plarer mere af bladet, da ud-
delerne har svært ved at få 
bladene til at slå til. Forslaget 

blev vedtaget. De nye annon-
cepriser vil blive offentlig-
gjort i Sengeløse Nyt efter 
sommerferien. 

TilÊdrøftelse var desuden, at 
vi skal have strammet op på 
kravene til de indlæg, der 
kommer til avisen. De over-
holder ofte ikke reglerne i 
markedsføringslovens forbud 
mod at sammenblande redak-
tionelt indhold med annonce-
ringer og sponsoreringer. 
Markedsføringslovens § 4 er 
tydelig og gælder også for 
foreningsblade: 

“Annoncering og redaktionel 
omtale må ikke flyde sammen 
uden adskillelse, medmindre 
annoncen er klart markeret 
som værende en annonce.” 

“En reklame skal fremstå 
således, at den klart vil blive 
opfattet som en reklame uan-
set dens form og uanset, i 
hvilket medium den bringes”. 

“Overtrædelse af bestemmel-
sen kan straffes med bøde, jf. 
markedsføringslovens § 30, 
stk. 3.” 

 Desuden skal vi til enhver 
tid overholde Medieansvars-
loven. Desværre får vi ofte 
stof så tæt på trykstart, at vi 
ikke har en chance for at nå 
at redigere i det. Derfor vil vi 
fremover tydeligt nederst på 
side 3 i bladet gøre rede for, 
hvordan stoffet skal sendes til 

os, så vi lovligt kan bringe 
det. Det bliver herved meget 
lettere at sende stof til os, 
Ingen skal længere nørkle 
med layout og finurligheder. 
Det gør det nemmere for os i 
redaktionen. Det var der også 
bred opbakning til. 

Alle kunne også tilslutte sig, 
at vi ajourfører vores vedtæg-
ter, som efter 20 år er lidt ude 
af trit med vores dagligdag. 

Bl.a. vil vi genetablere et 
bladudvalg for vores faste 
støtter: Kirken, SGIF, bylau-
get og SBTF. Sådan som der 
faktisk står i vedtægterne. 
Bladudvalget vil løbende 
blive orienteret om kommen-
de indhold i bladet og bladets 
drift. Ved behov holder re-
daktionen møde med et eller 
flere medlemmer af udvalget. 
Det arbejde går straks i gang. 

De reviderede vedtægter vil 
blive offentliggjort efter som-
merferien. 

Tak til alle fremmødte for en 
god og konstruktiv general-
forsamling. Lad os fortsætte 
og styrke det gode samarbej-
de. 
 
 
 
 

Beretningen kan læses på 
Sengeloese.dk under Senge-
løse Nyt. 

GeneralforsamlingÊpåÊSengeløseÊNyt 
Sengeløse Nyt holdt 5. maj generalforsamling, hvor emnerne bl.a. var annoncepriser, opda-
tering af vedtægter, genindførelse af bladudvalg og overholdelse af markedsføringsloven. 

 

Sommerfest på Bostedet Holme 
D. 18. Juni kl. 15.30-18.30 vil vi på Holme BoƟlbud gerne 
invitere jer Ɵl en lille sommerfest på vores gårdsplads.  
Festen er graƟs at deltage i. 
Vi sørger for godt vejr, kaffe, kage, pølsevogn og live-
musik.  
I skal bare komme med godt humør og tomme maver.  
Vi håber at se jer! 
Parkering på vejen omkring Holme  
Holme BoƟlbud, Cathrinebergvej 5, 2630 Sengeløse  

Programmet for festen: 
15.30 - 15.50: Ankomst, kage og kaffe 

16.00: VelkomsƩale 

16.10 - 16.40: Shubiforsjov spiller op Ɵl dans 

16.30 - 17:30 - Pølsevognen er åben 

17.30 - 18.15: Shubiforsjov spiller op Ɵl dans  

18.30: Sommerfesten sluƩer 
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Gudstjenester  

i Sengeløse Kirke 
April og maj 2025 

 
Hvis ikke andet nævnt er 
tjenesten ved sognepræst 
Thomas Thiim Christensen 
* = se beskrivelse i Senge-
løse Nyt 
 
SøndagÊd.Ê08.ÊjuniÊkl.Ê10 
Pinsedag 
 
MandagÊd.Ê9.ÊjuniÊklÊ11 
2. Pinsedag -
Friluftsgudstjeneste i Præ-
stegårdshaven i Høje Taa-
strup * 
 
SøndagÊd.Ê15-juniÊkl.Ê10 
Trinitatis søndag 
 
SøndagÊd.Ê22.ÊjuniÊkl.Ê10 
1. søndag efter Trinitatis 
 
SøndagÊd.Ê29.ÊjuniÊkl.Ê10 
2. søndag efter Trinitatis 
 
SøndagÊd.Ê06.ÊjuliÊkl.Ê10 
3. søndag efter Trinitatis 
Vikar - Thomas Thiim Chri-
stensen holder ferie 
 
SøndagÊd.Ê13.ÊjuliÊkl.Ê10 
4. søndag efter Trinitatis 
Vikar - Thomas Thiim Chri-
stensen holder ferie 
 
SøndagÊd.Ê20.ÊjuliÊkl.Ê10 
5. søndag efter Trinitatis 
Vikar - Thomas Thiim Chri-
stensen holder ferie 
 
SøndagÊd.Ê27.ÊjuliÊkl.Ê10 
6. søndag efter Trinitatis 
 
 

BiblensÊspejle:Ê 
PinseunderetÊogÊHelligånden 
ApostlenesÊGerninger,ÊkapitelÊ2,ÊversÊ1-11) 

  
  
  
  
  
  
 

RØDE KORS BUTIK 
Taastrup Hovedgade 129-131 

Ring for afhentning af  
møbler og nips. 
Tlf. 2042 4637 

 

BeretningenÊomÊpinse-
underet begynder med, at 
disciplene er samlet -kort tid 
efter Kristi død og opstandel-
se. Pludselig kommer der et 
kraftigt vindstød. Tunger 
som af ild viser sig for disci-
plene og sætter sig på hver 
enkelt af dem. De bliver fyldt 
af Helligånden -og med ét 
har de evnen til at tale, så alle 
forskellige folkeslag kan 
forstå dem.  
 
Eventyrligt?ÊUmuligt? 
Pinseunderet synes helt even-
tyrligt i nutidens øjne. En-
hver med bare en lille forstå-
else for sprog ved, at det ikke 
er lige sådan at lære et nyt 
sprog.  
Hvad er så betydningen af 
pinseunderet, når disciplene 
lige pludselig får evnen til at 
gøre det umulige? Hvad be-
tyder det, at de kan tale, så 
alle med hver sit andet sprog 
kan forstå det? 
 
HelligåndenÊ 
Det er Helligånden, som gi-
ver disciplene deres overna-
turlige sprogevner. Men hvad 

er Helligånden?  
Helligånden er et svært be-
greb af få hånd om, men 
grundlæggende er det et ud-
tryk for Guds nærvær. På den 
ene side er det noget, der 
rækker ud over mennesker. 
(Som Guds ånd, der før ska-
belsen svæver over ; 1. Mo-
sebog, kapitel 1, vers 2). Men 
Ånden er på den anden side 
også et Guds nærvær for det 
enkelte menneske: Ånden er 
til stede ved dåben, men er 
ikke begrænset af dåben. 
 
EnÊenhedÊ-ÊétÊkærligheds-
sprog 
Der findes næsten 7.000 for-
skellige sprog i verden. Ver-
den er fuld af myriader af 
forskelligheder. Hvert men-
neske er enestående, og mel-
lem folkeslag er der en rig-
dom af forskelle i madkultur, 
scenekunst, byggestil etc. 
Men gennem vores forskel-
ligheder er det den kristne 
tro, at der er en livets lov -
Kristi lov -som går over alle 
forskelle. Når vi elsker vores 
næste som os selv, så over-
kommer vi alle forskellighe-

der hinanden imellem. Livets 
stemme har ét sprog: Kærlig-
hedens nådige røst.  
 
PinsedagÊerÊkirkensÊfød-
selsdag 
Helligåndens gave er at gå ud 
over sig selv -ud over alle 
forskelle. Og det er den gave, 
disciplene ved pinseunderet 
får givet -og det er den uni-
verselle mission, der driver 
kirkens fællesskab: At guds-
kærlighedens Ord om Nåden, 
til trøst og gavn, skal nå til 
verdens ende.  
Men alt imens vi har blikket 
mod hele verdens himmelske 
kærlighedsfællesskab, finder 
vi dog vores fodfæste i vores 
lille landsby -Sengeløse! 
Vi kan ikke omvælte verden. 
Men vi kan gøre, hvad vi kan 
og lade gudskærligheden 
fylde vores lokale liv. Og vi 
kan samles om Ordet, Håbet 
og Glæden over at dele et 
fællesskab med livet selv. 
 
Hjerteligst  
Sognepræst Thomas Thiim 
Christensen 
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SøndagÊdenÊ9.ÊjuniÊkl.Ê11Ê 
inviterer Sengeløse Kirke, 
Taastrup Nykirke, Rønne-
vang Kirke og Høje Taastrup 
Kirke til Pinse og Picnic -en 
festlig og børnevenlig dag 
under åben himmel med både 
fællesskab, musik og hygge-
lige aktiviteter. 
Vi begynder dagen med en 
udendørs gudstjeneste, hvor 
vi samles til pinsefejring i det 
fri. Herefter er der lagt op til 
hygge, musik og leg for både 
børn og voksne. Vi ses ved  
HøjeÊTaastrupÊKirke,ÊPræ-
stegårdsvejÊ3,Ê2630ÊHøjeÊ
Taastrup. 
 
HerÊerÊprogrammet: 

🎶 Der vil være skøn musi-
kalsk stemning med sangere 
fra de medvirkende kirker 
under ledelse af Esben Gade, 
organist i Taastrup Nykirke 

🎷 Jazzkvartetten Boogaloo 
Brothers spiller glad og med-
rivende musik 

🎈 Klovnen Trampolina, 
Pippis farverige kusine, laver 
ballonkunst og underholder 
børnene 

🌭 FDF sørger for salg af 
pølser, brød og vand 

🍰 De grønne pigespejdere 
frister med lagkage 

☕ Gratis kaffe, te og safte-
vand til alle. Tag gerne jeres 
egen picnic-kurv med, og 
find en plads i græsset. Der 
vil være stole til rådighed, 
men et tæppe er også en god 
idé. Uanset vejret foregår 
arrangementet udendørs -og 
vi har pavilloner klar, hvis 
solen gemmer sig. 
PinseÊogÊPicnicÊerÊenÊdagÊ
fyldtÊmedÊnærvær,ÊglædeÊogÊ
nogetÊforÊbådeÊstoreÊogÊsmåÊ
-ogÊalle erÊhjerteligtÊvel-
komne! 

KirkeligÊvejviser 
 
SengeløseÊKirke 
www.sengeloesekirke.dk 
 
SognepræstÊThomasÊ 
ThiimÊChristensenÊ 
Tlf.: 29 16 10 88. 
Træffes ikke om mandagen 
Mail: thtc@km.dk 
 
VedligeholdelseÊafÊ 
gravsteder 
Kontakt gravervikar Claus 
Sindvald Petersen på 
 tlf. 51 79 68 31 eller mail: 
graver@ sengeloesekirke.dk 
Stillingen er opslået . Ansøg-
ningsfrist 15. juni, se kirkens 
hjemmeside. 
 
KirkekontoretÊbetjenesÊafÊ
præstesekretær  
Charlotte Fosner 
Tlf. 21 37 07 33  
Mail: CHDF@km.dk 
Ved forespørgsler på kirke-
lige handlinger kan der ret-
tes henvendelse til Charlotte 
Fosner. 
 
FormandÊforÊ 
menighedsrådetÊ 
Lars Enghoff Jensen 
Tlf. 21 65 00 26 
Mail: formand@ 
sengeloesekirke.dk 
 
Kirke-ÊogÊkultur-
medarbejderÊ 
Charlotte Fosner  
Sognegården,  
Landsbygaden 68.  
Tlf.: 21 37 07 33.  
Mail: kirkekulturmedarbej-
der@sengeloesekirke.dk 
 
Organist  
Dmitri Egholm 
Tlf.: 26 44 88 01 

Når vi holder gudstjeneste på 
plejehjemmet, så er du også 
velkommen!  
Måske har du en pårørende, 
som du gerne vil dele en lille 
begivenhed med? Måske kan 
det være starten på et hygge-
ligt samvær med en ny at 
snakke med på plejehjemmet? 
Til alle gudstjenesterne prædi-
ker jeg ud fra en fri tekst fra 
biblen -medmindre der er en 
kommende kirkelig højtid, så 
prædiker jeg selvfølgelig ud 
fra den.  
Hvis du har en tekst, et emne 
eller en salme, som du gerne 
vil have med, så sig endelig til 
-gerne i god tid. Så vil jeg 
gerne tage dine ønsker med til 
gudstjenesten.  
På plejehjemmet er der guds-
tjenester på det lidt skæve rul 

første fredag i måneden i ulige 
uger, og tidspunktet er kl. 11. 
De førstkommende datoer er 
6. juni og 1.august. 
 

Hjerteligst, 

Sognepræst Thomas Thiim 
Christenen 

KomÊtilÊgudstjenesteÊpåÊplejehjemmet 

PinseÊogÊpicnic 
Sammen med Taastrups kirker invite-
res til udendørs gudstjeneste og hyg-
geligt pinsesamvær for hele familien.  
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GivÊenÊkageÊtilÊbyfesten 

Nørkleklubben 

Sengeløse Kirkes hyggelige 
café afholdes én gang om 
måneden, og i år vil datoerne 
variere fra måned til måned, 
så hold øje med vores hjem-
meside. Café Sengeløse vil 
således finde sted fredagÊ
denÊ13.Ê juni.ÊTidspunktet er 
kl. 10.00 - 12.00, og det fore-
går i den nye sognegård.  
Vi begynder med sang fra 
højskolesangbogen. Dernæst 
spiser vi en lækker anretning 
sammen og hygger os med 

hinanden. Café Sengeløse 
skaber også rammerne for en 
snak om et samfundsaktuelt 
emne, hvor alle får mulighed 
for at give sin holdning til 
kende. Vi er altid klar til at 
tage godt imod nye interesse-
rede -alle er velkomne!  
 
Tilmelding til spisning fore-
går til Hanne Bienert på tlf.: 
2621 7942 eller mail: kon-
taktperson@sengeloesekirke.
dk  

CaféÊSengeløseÊiÊjuniÊmåned 

VilÊduÊbidrageÊtilÊbyfestenÊ
vedÊatÊbageÊenÊkageÊtilÊ
kirkensÊpopulæreÊkaffe-Ê
ogÊkagebod? 
Kirken har som vanligt en 
lille bod til byfesten den 14. 
juni, hvor man kan komme 
og få sig en hyggesnak over 
en kop kaffe og kage.  
Så hvis du vil bage en kage 
til boden, må du endelig 
sige til! Og nej -den behø-
ver bestemt ikke være lige 
så overdådig som kagen på 
billedet. En god gammel-
dags bradepandekage vil 

være helt perfekt! 
Ved at støtte kirkens bod 
med en kage, bidrager du til 
bodens formål. Udover at 
glæde byfestens deltagere 
går indtægterne fra boden 
nemlig til velgørende for-
mål. 
Kontakt kirkens præst, hvis 
du gerne vil bage en kage.  
Skriv til thtc@km.dk, eller 
send en sms på 2916 1088.  
 
De bedste hilsner,  
Sengeløse Kirkes  
Menighedsråd 

Nørkleklubben mødes hver 
anden torsdag i lige uger 
kl. 13.30 til ca. 16.00. Du 
er meget velkommen til at 
tage dit håndarbejde med. 
Grundet Kr. Himmelfarts-
dag mødes vi næste gang 
torsdagÊdenÊ12.Êjuni,Êder-
efterÊ 26.Ê juni.ÊMødestedet 
er i sognegården.  
Hvis du kunne tænke dig at 
være med, skal du kontakte 
Lonny Petersen på telefon. 
2251 6267, hvis du har 

nogle spørgsmål. Der ple-
jer gerne at være en kop 
kaffe eller te og et stykke 
kage. Nørkleklubben er en 
hyggelig forsamling af 
kvinder, der elsker at strik-
ke. Mænd er nu også hjer-
telig velkomne.  
Der er altid en god og lat-
termild stemning, og du vil 
helt sikkert blive budt hjer-
telig velkommen. 
 
Vi glæder os til at se dig! 

 



 

 


